

---

***Freiheit der Forschung. Kants Streit der Fakultäten heute***  
***Freedom of Research. Kant's Streit der Fakultäten nowadays***

Padova, May 21<sup>st</sup>-22<sup>nd</sup> 2024

**May 21<sup>st</sup>, Sala delle Edicole, Palazzo del Capitano**

09:30 *Welcome and Introduction*

Session I - Chair: Barbara Santini

10:00-11:30 Burkhard Nonnenmacher (Universität Hamburg), *Theologie und Philosophie in Kants „Streit der Fakultäten“ – Zur Frage der Aktualität einer Verhältnisbestimmung*

11:45-13:15 Sofie Møller (Universität Köln), *Humanity's Progress in the Conflict of the Faculties*

Session II – Chair: Luca Corti

15:30-17:00 Annette Sell (Universität Tübingen), *Wie das Gemüt heilen kann. Der dritte Abschnitt von Kants Schrift „Der Streit der Fakultäten“*

17:15-18:45 Michela Massimi (University of Edinburgh), *Right to Science, Freedom of Research, and Kant's Cosmopolitan Right*

**May 22<sup>nd</sup>, Sala delle Edicole, Palazzo del Capitano**

Session III – Chair: Gabriele Tomasi

9:00-10:30 Dietmar Heidemann (Université du Luxembourg), *Freedom and Resentment in the Contest of the Faculties*

10:45-12:15 Jens Timmermann (University of St Andrews), *Was können wir heute von Kants „Streit der Fakultäten“ lernen?*

12:30 *Roundtable: Rethinking Der Streit der Fakultäten*

13:30 *Conclusion*

Organization: Giulia Bernard, Barbara Santini, Marzia Soavi

The international conference will take place in Padova and on Zoom. Please email [kant300.unipd@gmail.com](mailto:kant300.unipd@gmail.com) if you would like to attend and to receive the Zoom-link